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P r o t o k ó ł Nr 17/21 

 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z 16 kwietnia 2021 r. 

 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  

w godz. od 12
00 

do  13
00

.  

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą 

obecności oraz burmistrz Trzcianki pan Krzysztof W. Jaworski i pani Anna 

Kasperek kierownik referatu Środowiska i Rozwoju Wsi Urzędu Miejskiego 

Trzcianki.  

 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia.  

Spotkanie otworzył, witając wszystkich obecnych, przewodniczący komisji pan 

Edward Joachimiak. 

 

Ad 2) Przyjęcie porządku posiedzenia.  

Przewodniczący komisji przedstawił porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu nr 16/21 z 23.03.2021 r. 

4. Petycja p. T. Garland dot. wyrażenia opinii przez radę gminy w sprawie 

przeprowadzenia referendum ludowego – sporządzenie projektu uchwały 

Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie rozpatrzenia petycji. 

5. Petycja p. T. Garland dot. poparcia przez radę gminy Tymczasowej Rady 

Stanu Narodu Polskiego Społeczny Komitet Konstytucyjny – sporządzenie 

projektu uchwały Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie rozpatrzenia petycji. 

6. Rozpatrzenie skargi z dnia 2.04.2021 r. w sprawie działań burmistrza 

Trzcianki w związku ze składowaniem odpadów foliowych w miejscowości 

Rychlik.  

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Radni nie mieli uwag. Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie. Głosowało 4 

radnych.   
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Ad 3) Przyjęcie protokołu nr 16/21 z 23.03.2021 r. 

Protokół Nr 16/21 z 23.03.2021 został przyjęty w głosowaniu: za 4, przeciw 0, 

wstrzymujących 0.  

 

Ad 4) Petycja p. T. Garland dot. wyrażenia opinii przez radę gminy w sprawie 

przeprowadzenia referendum ludowego – sporządzenie projektu uchwały Rady 

Miejskiej Trzcianki w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały Rady Miejskiej Trzcianki  

w sprawie rozpatrzenia petycji.  

Radni nie mieli uwag. Projekt uchwały, który zostanie przedłożony Radzie 

Miejskiej Trzcianki, radni przyjęli jednogłośnie. Głosowało 4 radnych.  

 

Ad 5) Petycja p. T. Garland dot. poparcia przez radę gminy Tymczasowej Rady 

Stanu Narodu Polskiego Społeczny Komitet Konstytucyjny – sporządzenie 

projektu uchwały Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały Rady Miejskiej Trzcianki  

w sprawie rozpatrzenia petycji.  

Radni nie mieli uwag. Projekt uchwały, który zostanie przedłożony Radzie 

Miejskiej Trzcianki, radni przyjęli jednogłośnie. Głosowało 4 radnych.  

 

Ad 6) Rozpatrzenie skargi z dnia 2.04.2021 r. w sprawie działań burmistrza 

Trzcianki w związku ze składowaniem odpadów foliowych w miejscowości 

Rychlik.  

 

1) Pismem przewodniczącego Rady Miejskiej Trzcianki OR.1510.2.2021.MD  

z 7.04.2021 r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji otrzymała skargę mieszkanki 

Rychlika związaną z działaniami burmistrza Trzcianki w związku ze 

składowaniem odpadów foliowych w miejscowości Rychlik. Pismo wraz ze 

skargą stanowią załącznik do protokołu.  

 

2) W odpowiedzi na pismo OR.0012.20.2021.EC z 8.04.2021 r. 

przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Komisja otrzymała plik 

dokumentów, na które w skardze powoływała się mieszkanka Rychlika. Pismo 

przewodniczącego Komisji wraz z dokumentacją, przekazaną przez burmistrza 
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Trzcianki pismem OŚ.6236.5.2020.KS z 13.04.2021 r., stanowią załącznik do 

protokołu.  

 

3) W odpowiedzi na zaproszenie na posiedzenie Komisji pismem 

OR.0012.20.2021.MD z 13.04.2021 r. burmistrza Trzcianki wraz z prośbą  

o pisemne ustosunkowanie się do zarzutów stawianych w skardze, Komisja 

otrzymała wyjaśnienia burmistrza Trzcianki pismem OŚ.6236.5.2020.KS  

z 15.04.2021 r., które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  

 

W tej części posiedzenia udział wzięli: burmistrz Trzcianki K.W. Jaworski oraz 

pani Anna Kasperek kierownik referatu Środowiska i Rozwoju Wsi. 

 

Przewodniczący Komisji pytał, jakie działania były podjęte po wydaniu decyzji 

17 sierpnia 2020 r., której termin realizacji upłynął 30 września 2020 r.  

 

Pani A. Kasperek omawiając procedurę postępowania administracyjnego, która 

była prowadzona w tej sprawie pani A. Kasperek przedstawiła kolejne działania 

Urzędu Miejskiego Trzcianki, a które przedstawiono komisji w piśmie 

burmistrza Trzcianki OŚ.6236.5.2020.KS z 15.04.2021 r. 

Stwierdziła między innymi, że przeprowadzona kontrola wykazała, że odpady 

nie zostały usunięte z nieruchomości na działce nr 38/2 obręb ew. Rychlik.  

W związku z tym wysłano kolejne wezwanie i wyjaśnienia właściciela, dlaczego 

tego nie dokonał, z terminem 7 dni. Wobec nie wykonania tego, wystawiono 

tytuł wykonawczy, wówczas właściciel tych odpadów poinformował, że szuka 

firmy, która zutylizuje odpady, a ponadto przedstawił swoją sytuację i problemy 

z jakimi się boryka (zdrowotne i finansowe). Usuniecie tych odpadów to kwota 

kilkunastu tysięcy złotych. Ostatecznie właściciel działki znalazł firmę, kto Ra 

podjęłaby się wywozu odpadów, ale 9.04.2021 r. poinformował, że to 

uprzątnięcie opóźni się z podwodów wskazanych przez tą firmę. Koszt 

zagospodarowania jednej tony takich odpadów to średnio 800-900 zł za tonę. 

Szacuje się, że ta ilość odpadów będzie kosztowała właściciela kilkanaście 

tysięcy złotych.  

Kolejne działania, jakie może podjąć gmina to nałożenie grzywny na właściciela 

tych odpadów. Grzywna może być nałożona w wysokości jednokrotnej do 

10.000 zł, a może być nałożona wielokrotnie. Jeżeli właściciel nie dostosuje się  

i nie uprzątnie odpadów można nałożyć wykonanie zastępcze. Organ gminy 

zleca uprzątnięcie odpadów, a wówczas dochodzi zwrotu kosztów poniesionych.  
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Burmistrz Trzcianki K.W. Jaworski uzupełnił, że w toku prowadzonego 

postępowania administracyjnego podejmowane działania dawały szansę temu 

panu na pozbycie się tych odpadów. Nie mógł skorzystać z programu utylizacji 

odpadów foliowych, bo wówczas prowadził działalność gospodarczą. Urząd 

zdaje sobie sprawę, że ma problem z pozbyciem się tych odpadów, ale sytuacja 

jest monitorowana.  

 

Radny Ł. Walkowiak podsumował, że skarżąca przedstawiła swoje zarzuty 

związane z opieszałością działań. Natomiast widząc kolejne działania Urzędu, 

jak również działania uwzględniające trudną sytuację właściciela tych odpadów, 

dlatego skarga na opieszałość nie znajduje potwierdzenia. Urząd stosował 

wszystkie procedury administracyjne oraz współpracował z obwinionym.   

Radny Ł. Walkowiak ocenił skargę za bezzasadną, natomiast gmina powinna 

podejmować dalsze możliwe kroki, zabezpieczenie środków na usunięcie 

odpadów i działania związane z ich odzyskaniem.  

 

Przewodniczący komisji zwrócił uwagę, że z jednej strony jest prawo,  

a z drugiej strony osoby, które powinny przestrzegać tego prawa i jeśli zawiniły, 

to w taki czy inny sposób powinny zadośćuczynić. Jest dobra wola, aby nie od 

razu nałożyć wysokie kary, ale może te informacje spowodują jakieś działania 

ze strony właściciela folii.  

Podsumował, że komisja usłyszała, że te działania nie są zakończone i będą 

nadal kontynuowane.  

 

Radny Ł. Walkowiak sugerował, aby poinformować skarżącą, że Urząd w tej 

sprawie podejmie zdecydowane kroki.  

 

Pani A. Kasperek potwierdziła, że są zobowiązani aby postępowanie dalej 

prowadzić i są zobowiązani do kolejnych kroków, a są nimi nałożenie na 

właściciela działki, na której składane są odpady foliowe kary grzywny. Jest tu 

problem ochrony środowiska i działania muszą być prowadzone. Właściciel 

rozmawia z firmami więc można przyjąć okres miesiąca, po którym będzie 

uruchomiona kolejna sankcja w postaci nałożenia kary. 

 

Kończąc dyskusję przewodniczący komisji prosił o wyrażenie opinii,  

w głosowaniu, kto jest za uznaniem skargi na burmistrza związaną  
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z działaniami dot. likwidacji składowiska folii w Rychliku za bezzasadną? 

Radni zagłosowali za 4 (jednogłośnie).  

 

 Przewodniczący, komisji poinformował, że przygotuje projekt uchwały 

będący odpowiedzią na skargę, który prześle członkom komisji do korekty  

i akceptacji, a który zostanie przekazany na najbliższą sesję Rady Miejskiej 

Trzcianki.  

 

Ad 7) Zamknięcie posiedzenia. 

 

 Na zakończenie, przewodniczący komisji poinformował, że radna A. Flis 

złożyła rezygnację z funkcji wiceprzewodniczącego komisji. Wybór kolejnej 

osoby, do pełnieni tej funkcji, będzie dokonany na kolejnym posiedzeniu. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia, przewodniczący Komisji 

zamknął posiedzenie. 

 

       Protokolant       Przewodniczący Komisji 

/-/Marzena Domagała                /-/ Edward Joachimiak      


